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Bijlagen Artikel 45 vragen van Swollwacht en ChristenUnie over ‘Drugsgebruik Park de 

Wezenlanden / openbare ruimte door jeugdigen

Wij stellen u voor kennis te nemen van:

1. de beantwoording van de bijgevoegde artikel 45 vragen van Swollwacht en ChristenUnie over 
drugsgebruik Park de Wezenlanden / openbare ruimte door jeugdigen.

2. De voorgestelde wijze van afdoening van de toezegging (nummer 559) om extra aandacht te 
besteden aan de meldingsmogelijkheden voor drugsoverlast zoals verwoord in de 
beantwoording van vraag 8.
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Toelichting op het voorstel

Swollwacht en ChristenUnie hebben op 15 december 2021 een aantal vragen gesteld over 
drugsgebruik Park de Wezenlanden / openbare ruimte door jeugdigen. Met deze informatienota 
beantwoorden wij de gestelde vragen.

Swollwacht en ChristenUnie geven aan dat zij verschillende signalen ontvangen van drugsgebruik door 
jongeren in Park de Wezenlanden en dat er sprake lijkt van het dealen van drugs op klaarlichte dag. 
De fracties geven aan zorgen te hebben over de leeftijd van de jeugdigen die drugs gebruiken en door 
het verkrijgen van gratis drugs een circuit zouden worden ingezogen. Deze zorgen breiden zich uit tot 
de ouders van deze jongeren en vragen zich af of zij weten waar hun kinderen mee bezig zijn.

Kernboodschap
Onderstaand zijn de vragen opgenomen (cursief) met daaronder de beantwoording.

1. Herkent het College de signalen die onze fractie bereiken over het drugsgebruik door 
jeugdigen in park De Wezenlanden?

Wij zijn op de hoogte van de situatie in Park de Wezenlanden en heeft daarin nauw contact 
met partners als politie, toezicht en handhaving en jongerenwerk. Dagelijks zitten er diverse 
koppels of groepjes jongeren in het park op verschillende plekken en bankjes. Incidenteel 
treffen we er ook minderjarige jongeren in de leeftijd van 12 – 18 jaar die de aandacht vragen. 
Soms enkelingen en een andere keer een groep van 5 of meer jeugdigen. Dan zien we ook dat 
sommige jongeren softdrugs gebruiken. Daar waar we dat zien onder jongeren, spreken we ze 
aan en vrijwel altijd stellen we dan ook de ouders op de hoogte van dit feit. Een groeiend 
drugsgebruik onder jeugdigen in het park wordt niet herkend. Drugsgebruik in het algemeen is 
genormaliseerd onder volwassenen en dat zie je nu ook terug onder jongeren. De stap naar 
eens experimenteren en eventueel structureel drugsgebruik is sneller gemaakt.

2. Deelt het College onze zorgen?

Wij delen de zorgen over de normalisering van drugsgebruik in het algemeen. Drugsgebruik, 
met name in een cruciale ontwikkelingsfase van een jeugdige, is niet wenselijk.
Een specifiek groeiend drugsgebruik onder jeugdigen specifiek in Park de Wezenlanden wordt 
niet herkend. Het aantal binnengekomen meldingen bij de politie was 164 in 2021, waarvan 47 
overlast gerelateerde meldingen. Er komen wel meldingen binnen, maar dit aantal is niet 
afwijkend of extreem hoog te noemen in vergelijking tot andere jaren.

3. Heeft het College deze groep jeugdigen in beeld? Is er zicht op de sleutelfiguren?

Het beeld is met name dat de bekende volwassen overlastplegers zich vrijwel dagelijks 
ophouden in Park de Wezenlanden en dan met name aan de zijde van het provinciehuis. Een 
klein aantal hiervan zijn bekende overlastplegers die we door het jaar heen ook geregeld 
treffen in de verschillende parken in de binnenstad. Deze personen zijn vrijwel allemaal in 
beeld bij diverse hulpverleningsinstanties en/of worden ambulant begeleid.
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Het ambulant jongeren werk komt sneller in contact met jonge afnemers en potentiële kopers. 
Sleutelfiguren in de criminaliteit zijn niet bekend.

4. Op welke manier wordt gehandhaafd op het gebruik van drugs in de openbare ruimte en met 
name op het gebruik van drugs door jeugdigen?

Bij meldingen en excessen treden we handhavend op en maken we gebruik van onze 
strafrechtelijke en bestuursrechtelijke mogelijkheden en bevoegdheden. 
Daarnaast werkt het ambulant jongerenwerk preventief. Middelengebruik is een focus voor de 
jongerenwerkers. Zij wijzen jongeren op korte en langere termijn gevolgen van het gebruik van 
drugs. Daarnaast proberen zij jongeren handvatten te bieden om een diploma te halen of een 
passende baan te vinden.

5. Welke mogelijkheden zijn er om naast de jeugdigen ook hun ouders te betrekken en op welke 
manier grijpt het College deze mogelijkheden aan?

Daar waar we zien dat het jongeren onder de 18 jaar betreft, worden ze aangesproken en 
vrijwel altijd worden ook de ouders op de hoogte gesteld van dit feit. Ook maken we gebruik 
van het welzijnsnetwerk. De partners hebben in de wijken een groot netwerk bij jongeren en 
ouderen. Wanneer het jongeren betreft stemt de politie af met jongerenwerk en wordt 
afgestemd over het contact leggen met de ouders.

6. Speelt het gebrek aan capaciteit bij de politie een rol bij de aanpak?

Vanuit de politie is er afstemming rondom het contact en de aanpak van jeugd met de 
gemeente, handhaving en Travers welzijn jongerenwerkers. Daarin hebben we korte lijnen en 
weten we elkaar snel en makkelijk te vinden. Het capaciteitsprobleem bij de politie heeft geen 
effect op deze aanpak en samenwerking.

7. Wij kunnen ons voorstellen dat het drugsgebruik door jeugdigen zich niet beperkt tot park De 
Wezenlanden. Is bij het College de breedte van de totale problematiek in beeld? Weet het 
College welke andere plekken in de stad belangrijke softdrugs-spots zijn? 

Het College is op de hoogte en heeft nauw contact met politie, ambulant jongerenwerk en 
toezicht en handhaving. Momenteel is er geen hotspot waar we extra op inzetten in 
gezamenlijkheid met de andere partners zoals Travers jongerenwerk, toezicht en handhaving 
en het sociaal wijkteam. Het gaat niet om enorme aantallen en ook elders in de stad wordt 
softdrugs gebruikt. Waar we excessen zien, trekken we samen op met deze partners en 
stemmen we de signalen en vervolg aanpak af onder regie van de gemeente (de 
wijkmanager).
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8. Mensen (omstanders, winkeliers etc.) zouden beter geïnformeerd moeten worden waar ze 
meldingen kunnen doen om overlast eerder op het spoor te komen. Acht het College het zinvol 
de mogelijkheid van het doen van melding hierover meer onder de aandacht te brengen bij 
Zwollenaren? 

De ervaring is dat de meldingsbereidheid bij omwonenden en winkeliers goed is en ze de politie en 
gemeente makkelijk weten te vinden. De mogelijkheden om overlast te melden worden onder de 
aandacht gebracht in diverse werkgroepen die zich met veiligheid bezig houden zoals Balans 
binnenstad, KVU (Kwaliteitsmeter Veilig Uitgaan) en KVO (Keurmerk Veilig Ondernemen), De BBZ 
(bewonersvereniging binnenstad) en het sociaal wijkteamoverleggen. Daarnaast worden inwoners 
bij overlastsituaties geïnformeerd over de wijze waarop ze hiervan melding kunnen maken. De 
samenwerking van partners en de korte lijnen, gezamenlijk met de inzet door ambulant 
jongerenwerk op voorlichting en preventieve aanpakken zoals gedaan wordt, acht het College 
zinvol.

Consequenties
-

Financiën
-

Communicatie
-

Vervolg
-

Openbaarheid
Openbaar
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